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Mina xəritələrini verməmək 
Ermənistanın növbəti hərbi cinayətidir

– Dövlət başçısının bölgələrə səfərləri 
həmişə ictimaiyyət tərəfindən yüksək 
səviyyədə qarşılanıb. Bu səfərlərdəki çı-
xışları zamanı tövsiyələri örnək kimi qəbul 
edilib. Hacıqabulda bir neçə obyektin 
işə salınması prosesində iştirakı onun 
Regionların sosial-iqtisadi inkişafı Dövlət 
Proqramına pandemiya dövründə də necə 
önəm verdiyinin göstəricisidir. Televiziya-
ya müsahibəsində rayonda görülən işlər 
barədə söz açan dövlət başçımız qazlaş-
dırmanın səviyyəsinin yüz faizə çatdığını, 
elektrik enerjisi ilə təchizatın xeyli yaxşı-
laşdığını və yeni yarımstansiyanın açılışı-
nın da bunu göstərdiyini, şəhərin içməli su 
ilə təmin olunduğunu, kənd yollarının 75 
faizinin yenidən çəkildiyini, eyni zaman-
da, rayonda bir çox sosial layihələrin, 
o cümlədən xəstəxana, mədəniyyət 
obyektlərinin, 22 məktəbin tikildiyini və 
əsaslı şəkildə təmir edildiyini vurğuladı. 
Həmçinin qeyd etdi ki, bütövlükdə, yeni 
açılan obyektlər rayonun gələcək iqtisadi 
potensialını gücləndirəcəkdir. 

İşğaldan azad olunan ərazilərdə 
görülən işlər haqqında fikirlərini bildirən 
dövlət başçısı indiki mərhələdə orada 
müxtəlif istiqamətlər üzrə işlər görüldü-
yünü, minalardan təmizləmə prosesinin 
getdiyini dedi və Ermənistan tərəfinin 
mina xəritələrini bizə verməkdən imtina 
etməsinin işi çətinləşdirdiyini diqqətə 
çatdırdı: “...Biz dəqiq bilirik ki, onlarda belə 
xəritələr var. Sadəcə olaraq, bu xəritələri 

verməmək Ermənistanın növbəti hərbi 
cinayətidir. Müharibə başa çatandan sonra 
mina xəritələri verilmədiyi üçün  
100 - dən çox ancaq mülki vətəndaş 
yaralanıb və həlak olub. ...Çalışacağıq, 
bütün güclərimizi maksimum səfərbər 
edək ki, minatəmizləmə işləri sürətlə get-
sin. Eyni zamanda, həm Türkiyədən, həm 
Rusiyadan bu sahədə kömək göstərən 
hərbçilər də bu işlərlə məşğuldurlar. 
Mənim göstərişimlə Azərbaycan Müdafiə 
Nazirliyində bir neçə istehkamçı tabor 
yaradılıb ki, onlar da bu işlərdə fəal iştirak 
edirlər və bu günə qədər ən böyük sahəni 
məhz Müdafiə Nazirliyi təmizləyib”.

Qeyd etməliyik ki, azad edilən torpaq-
larda əsas infrastruktur layihələrinə start 
verilməsi ilə bağlı dövlət başçısı dəfələrlə 
Azərbaycan ictimaiyyətini məlumatlandırıb. 
Həmin ərazinin elektrik təchizatı bu ilin 
sonuna qədər başa çatacaq. Orada həm 
xətlər çəkilir, həm yeni yarımstansiyalar 
tikilir. Şuşa şəhəri indi elektrik enerjisi ilə 
tam təmin edilib və hazırda Daşkəsəndən 
Kəlbəcərə yeni ötürücü xətlər inşa edilir. 
Prezident bildirdi ki, bu, çox ağır bir işdir: 
“Çünki bu infrastruktur layihəsi Murov 
dağlarından keçməlidir. Orada dağların 
hündürlüyü 3500 metrə çatır və hələ ki, 
hava şəraiti o qədər də münasib deyil, qar 
əriməyib”.

Dövlət başçısı Zəngilan rayonun-
da icra ediləcək “Ağıllı kənd” ilk pilot 
layihəsindən də söz açdı. Qeyd etdi ki, 

bu layihə üç kəndi – 1-ci, 2-ci, 3-cü Ağalı 
kəndlərini əhatə edəcək və yəqin ki, yaxın 
gələcəkdə bu layihənin təməli də qoyula-
caq: “Zəngilanda olarkən mənə bu layihə 
ilə bağlı məruzə edildi və indi təməlqoyma 
mərasimi üçün hazırlıq işləri aparılır. Ümid 
edirəm ki, gələn il artıq bu ilk pilot layihə 
icra ediləcək və beləliklə, əvvəlcə keçmiş 
köçkünlərin birinci qrupu öz doğma torpaq-
larına qayıdacaqlar”. Həmçinin bildirildi ki, 
ilk növbədə, Ağdam şəhərinin baş planının 
ilkin versiyası təqdim olunacaq və rayon 
ictimaiyyəti ilə birlikdə müzakirə ediləcək. 
Eyni zamanda, digər şəhərlərin də baş 
planları hazırlanır.

Prezident müsahibədə Ermənistanla 
əməkdaşlığın mümkünlüyündən də söz 
açdı. Ermənistanın azərbaycanlılara qarşı 
dövlət səviyyəsində soyqırımı törətməsinə 
baxmayaraq, Prezident bu ölkə ilə 
əməkdaşlığa hazır olduğunu bildirdi. Dedi 
ki, baxmayaraq ki, Ermənistan tərəfindən 
işğal edilən ərazilərdə şəhərlərimiz, 
kəndlərimiz yerlə-yeksan edilib, bizim 
bütün tarixi, dini abidələrimiz dağıdılıb, 
amma biz gələcəyə baxmalıyıq: “Biz, 
əlbəttə ki, erməni vəhşiliyini heç vaxt unut-
mayacağıq. Bu gün Ermənistanda böyük 
hay-haraya səbəb olan Hərbi Qənimətlər 
Parkının yaradılmasının əsas məqsədi 
odur ki, Azərbaycan xalqı bu vəhşiliyi heç 
vaxt unutmasın. Biz heç vaxt unutmama-
lıyıq. ...Amma bununla paralel olaraq, biz 
öz maraqlarımızı təmin etmək üçün lazımi 
addımları atmalıyıq. Zəngəzur dəhlizinin 
yaradılması bizim milli, tarixi və gələcək 
maraqlarımıza tam cavab verir. 

Prezident aparılan işə əngəl olan əsas 
amilin zaman olduğunu bildirdi. Dəmir 
yolunun, avtomobil yolunun çəkilişinə 
xeyli vaxt lazım olduğunu vurğuladı. Bu 
layihənin icrası ilə bağlı bütün güclərin 
səfərbər olunduğunu, Azərbaycan xalqının 
əlindən 101 il əvvəl alınmış Zəngəzura 
qayıdacağını əminliklə bildirdi.

Cənab Prezidentin sözünün imza 
qədər dəyərli olduğu isə xalqımıza gün 
kimi aydındır. O günün tezliklə gələcəyinə 
inamımız böyükdür. 

Təqdim etdi:  
Zərifə BƏŞİRQIZI, “Xalq qəzeti”

“Biz Zəngəzur dəhlizini icra edəcəyik, 
Ermənistan bunu istəsə də, istəməsə də”

Prezident İlham Əliyev 
Azərbaycan Televiziyasına 
aprelin 20-də verdiyi müsahibədə 
də bu barədə ətraflı bəhs edib: 
“ İndiki mərhələdə orada müxtəlif 
istiqamətlər üzrə işlər görülür, mi-
nalardan təmizləmə prosesi gedir. 
Burada ən böyük çətinlik ondan 
ibarətdir ki, Ermənistan tərəfi bizə 
mina xəritələrini vermir, bundan 
imtina edir. Halbuki biz dəqiq 
bilirik ki, onlarda belə xəritələr 
var. Sadəcə olaraq, bu xəritələri 
verməmək Ermənistanın növbəti 
hərbi cinayətidir. Müharibə başa 
çatandan sonra mina xəritələri 
verilmədiyi üçün 100-dən çox 
ancaq mülki vətəndaş yaralanıb və 
həlak olub...”. 

Dövlətimizin başçısı iş-
ğaldan azad olunan ərazilərdə 
hazırda minalardan təmizləmə 
prosesi ilə paralel olaraq, əsas 
infrastruktur layihələrinə start 
verildiyini, elektrik təchizatı 
işlərinin ilin sonuna qədər başa 
çatdırılacağını vurğulayıb. 
Ölkə rəhbəri, eyni zaman-
da, yol tikintisinin də uğurla 
gerçəkləşdirilməsini diqqətə çat-
dırıb. Bildirib ki, Füzuli-Hadrut, 
Füzuli-Cəbrayıl, Bərdə-Ağdam, 
Göygöl-Toğanalı-Kəlbəcər 

avtomobil yollarının tikinti-
si artıq başlayib və bununla 
paralel olaraq Bərdə-Ağdam və 
Horadiz-Zəngilan-Ağbənd dəmir 
yolu infrastrukturu da yara-
dılmaqdadır. Bu yol Zəngəzur 
dəhlizinə gəlib çatacaq və artıq 
cədvəl üzrə işlər gedir.

Yeri gəlmişkən, bu yerdə 
Prezident İlham Əliyevin 
Azərbaycan Televiziyasına 
verdiyi müsahibədən bir məqamı 
xatırlatmaq istərdim: “Zəngəzur 
dəhlizinin yaradılması bizim 
milli, tarixi və gələcək maraq-
larımıza tam cavab verir. Biz 
Zəngəzur dəhlizini icra edəcəyik, 
Ermənistan bunu istəsə də, 
istəməsə də. İstəsə, daha asan 
həll edəcəyik, istəməsə də zorla 
həll edəcəyik. Necə ki, mən 
müharibədən əvvəl və müharibə 
dövründə demişdim ki, bizim 
torpağımızdan öz xoşunuzla rədd 
olun, yoxsa sizi zorla çıxaracağıq. 
Belə də oldu. Zəngəzur dəhlizinin 
taleyi də eyni olacaq”.

Dövlətimizin başçısı sözünə 
davam edərək deyib ki, bizim 
əsas rəqibimiz zamandır. Çünki 
dəmir və avtomobil yollarının 
çəkilişi vaxt tələb edir. Ona görə 
bütün güclər səfərbər olunub ki, 

bu layihə icra edilsin. Beləliklə, 
Azərbaycan xalqı 101 il bundan 
əvvəl bizim əlimizdən alınmış 
Zəngəzura qayıdacaqdır.

Yaxın gələcəkdə içməli su, sa-
nitariya və irriqasiya sistemlərinin 
də yenidən qurulması prosesinə 
başlanacaq. Bu isə insanların 
həyat səviyyəsinin yaxşılaşması-
na və sonrakı mərhələdə iqtisadi 
baxımdan ailə-ev təsərrüfatlarının 
canlanmasına töhfə verəcək. 

Xatırladım ki, hazırda 
bərpa ilə əlaqədar kompleks 
yanaşmanı təmin etmək üçün 
dörd mərhələdə fəaliyyətin 
reallaşdırılması planlaşdırılır. 
Bu, ilkin mərhələdə idarəetmə 
və təhlükəsizliyi, infrast-
ruktur məsələlərinin həllini, 
növbəti mərhələlərdə isə sosial 
xidmətlərin fəaliyyətini, iqtisa-
diyyatın yenidən qurulması və 
inkişafını özündə ehtiva edir.

Azərbaycan Prezidentinin 
tapşırığına uyğun olaraq, hər 
bir bölgənin təbii ehtiyatları, 
ənənəvi iqtisadiyyat sahələri, 
nəqliyyat qovşaqları nəzərə 
alınaraq, müvafiq iqtisadi 
rayonun profili, ixtisaslaşması 
nəzərdə tutulub. Həmçinin bu 
işlərin görülməsi zamanı dövlət 

vəsaitlərinə qənaət edilməsi və 
investisiyaların səmərəliliyinin 
artırılması məqsədilə ayrı-ayrı 
sahələr üzrə dövlət-özəl sektor 
tərəfdaşlığından geniş istifadə 
edilməsi, xüsusi güzəştli iqtisadi 
rejimin tətbiqi planlaşdırılır.

Erməni vandalları tərəfindən 
Qarabağın ekologiyasına, 
su təsərrüfatına, meliorasiya 
sisteminə ağır zərbə vurulub. Su-
qovuşan Hidroqovşağı və oradan 
su götürən Tərtərçay magistral 
kanalları yararsız hala salınıb. 
Bununla bağlı bərpa-quruculuq 
işlərinin aparılması üçün Tədbirlər 
Proqramı hazırlanaraq, artıq 
hökumətə təqdim edilib. 

Proqramın əsas məqsədi uzun 
illər erməni təcavüzünə məruz 
qalan suvarılan torpaqların kənd 
təsərrüfatında istifadəsinə şərait 
yaratmaqdır. Sonrakı mərhələdə 
isə bu obyektlərin müasir 
səviyyədə yenidən qurulması və 
inkişafına nail olmaqdır. 

Vəkil HÜSEYNOV,  
Azərbaycan Dövlət İqtisad 

Universitetinin (UNEC) 
professoru

Prezident deyib ki, artıq Qarabağ 
ərazisində avtomobil və dəmir yolları-
nın çəkilişi gedir. Bütün güclər səfərbər 
olunub ki, bu layihələr icra edilsin. Azad 
edilmiş ərazilərin elektrik təchizatı, dövlət 
başçısının sözlərinə görə, bu ilin sonuna 
qədər başa çatacaq. Yol infrastrukturunun 
yaradılması ilə bağlı bütün istiqamətlər 
üzrə işlər gedir. İlk növbədə, Füzuli–Şuşa 
yolu, Zəfər yolu tikilir. Yaxın gələcəkdə 
Horadiz–Zəngilan avtomobil yolunun 
təməli qoyulacaq. Füzuli–Hadrut, Füzuli–
Cəbrayıl, Bərdə–Ağdam, Göygöl–Toğana-
lı–Kəlbəcər avtomobil yollarının tikintisinə 
artıq başlanıb və bununla paralel olaraq 
Bərdə–Ağdam və Horadiz–Zəngilan-
Ağbənd dəmir yolu infrastrukturu da ya-
radılmaqdadır. Bu yol Zəngəzur dəhlizinə 
gəlib çatacaq və artıq cədvəl üzrə işlər 
gedir: “Beləliklə, Azərbaycan xalqı 101 
il bundan əvvəl bizim əlimizdən alınmış 
Zəngəzura qayıdacaqdır”. Zəngilan rayo-
nunda “Ağıllı kənd” layihəsi icra edilir.

Hərbi Qənimətlər Parkı haqqında 
danışan Prezident deyib ki, bunda əsas 
məqsəd Azərbaycan xalqının bu vəhşiliyi 
unutmamasıdır: “Biz heç vaxt unut-
mamalıyıq. Biz bunu heç vaxt bağış-
lamayacağıq. Bunu hər kəs bilsin. 
Amma bununla paralel olaraq, biz 

öz maraqlarımızı təmin etmək üçün 
lazımi  addımları atmalıyıq. Zəngəzur 
dəhlizinin yaradılması bizim milli, 
tarixi və gələcək maraqlarımıza tam 
cavab verir. Biz Zəngəzur dəhlizini 
icra edəcəyik, Ermənistan bunu istəsə 
də, istəməsə də. İstəsə, daha asan 
həll edəcəyik, istəməsə də zorla həll 
edəcəyik”.

Dövlət başçısı “İskəndər-M” raketləri 
ilə bağlı məsələyə toxunaraq deyib ki, 
Rusiya Müdafiə Nazirliyinin bununla bağlı 
cavabı qaneedici deyil. Çünki əsas suala 
– ixrac üçün qadağan edilən “İskəndər-M” 
raketlərinin Ermənistanın əlinə necə 
düşməsinə cavab verilməyib. Prezidentin 
fikrincə, bu raketlərin Ermənistanda peyda 
olmasının iki yolu var: ya qaçaqmalçılıq, 
ya da beynəlxalq normaların və qaydaların 
pozulması. Çünki Ermənistan ordusunda 
ancaq “İsgəndər-E”, yəni ixrac variantı 
ola bilər. 500 kilometr məsafəni vuran 
“İskəndər-M” raketləri Ermənistanda ola 
bilməzdi. Azərbaycan xalqı bu suala cavab 
gözləyir.

Azərbaycan lideri təəssüf hissi ilə 
qeyd etdi ki, bu raketlərlə bağlı yaranmış 
vəziyyət xoşagələn deyil. Çünki Rusiya ilə 
Azərbaycan arasında strateji tərəfdaşlıq 
əlaqələri var. Rusiya sülhməramlı 
qüvvələri Azərbaycanın razılığı ilə bizim 
torpağımıza – Qarabağa, Xankəndiyə və 
ətraf yerlərə gətirilib: “Biz hesab edirdik 
ki, bu yeni əməkdaşlıq formatı bizim 
əlaqələrimizi möhkəmləndirəcək. Əslində, 
möhkəmləndirməlidir. Ancaq “İsgəndər-M” 
raketlərinin Şuşa şəhərində tapılması 
və bu məsələ ilə bağlı bu günə qədər 
bizə tam cavabın verilməməsi, əlbəttə 
ki, Azərbaycan xalqında və Azərbaycan 

rəhbərliyində haqlı olaraq təəssüf və 
təəccüb hissi oyadır. Biz ümid edirik ki, 
məsələyə aydınlıq gətiriləcək. Strateji 
tərəfdaşlar arasında münasibətlər səmimi 
olmalıdır. Azərbaycan bütün strateji 
tərəfdaşlarla həmişə səmimi olub, həmişə 
öz sözünün üstündə durmuşdur, öz sözü-
nü yerinə yetirmişdir. Üçtərəfli bəyanat da 
Azərbaycan tərəfindən tam icra edilib”.

Hazırda həmin “İskəndər-M” raketləri 
Qənimətlər Parkında nümayiş etdirilir. Ona 
görə də artıq bunu inkar etmək, sadəcə 
olaraq, mümkün deyil. Eyni zamanda, 
Azərbaycanda yaxşı bilirlər ki, bu raketlər 
necə və nə vaxt atılıb. Dövlət başçısının 
bununla bağlı konkret adlar çəkməsi də 
bir çox mətləblərə aydınlıq gətirir. Bütün 
hallarda inanırıq ki, Azərbaycan lideri 
İlham Əliyevin siyasi iradəsi bu məsələnin 
də həllinə gətirib çıxaracaq. 

Hüseyn İBRAHİMOV,  
AMEA Fəlsəfə İnstitutunun 
əməkdaşı, fəlsəfə doktoru

 “Hacıqabul rayonuna səfəri və 
bir sıra sosial obyektlərin açılışında 
iştirakı ilə bağlı Prezident İlham 
Əliyev Azərbaycan televiziyasına 
müsahibəsində çox mühüm məsələlərə 
toxundu. Dövlət başçısı Hacıqabul 
rayonunda Regionların sosial - 
iqtisadi inkişafı Dövlət Proqramının 
uğurla icra edildiyini vurğuladı...” Bu 
fikirləri Milli Məclisin deputatı Aydın 
Hüseynov Azərbaycan Prezidentinin 
müsahibəsinə münasibət bildirərkən 
dedi. Deputat fikirlərinə davam etdi: 

– Mən cənab Prezidentin Hacıqabul 
rayonuna səfəri barədə geniş reportajı 
böyük maraqla izlədim. Dövlətimizin baş-
çısının ölkəmizdə aqrar sektorun inkişafı 
ilə bağlı açıqlamaları diqqətimi xüsusilə 
cəlb etdi.

Qeyd etmək lazımdır ki, son illər 
Azərbaycanda qeyri-neft sektorunun, 

eləcə də kənd təsərrüfatının davamlı inki-
şafına böyük önəm verilir. Əsas məqsəd 
məhsul bolluğu yaratmaq, əhalinin 
ərzaq təhlükəsizliyini təmin etməkdir. 
Hər şey göz qabağındadır. Hamı görür 
ki, dövlətimiz tərəfindən bu istiqamətdə 
atılan ardıcıl və düşünülmüş addımlar 
öz bəhrəsini verir. Azərbaycan kəndi 
günbəgün gözəlləşir, əhalinin həyat şəraiti 
yaxşılaşır. 

Qeyd etmək lazımdır ki, son vaxtlar 
Prezident İlham Əliyevin təşəbbüsü və 
rəhbərliyi ilə ölkəmizdə kənd təsərrüfatı 
sahəsində mühüm islahatlar aparılır. 
Düşünürəm ki, iri aqroparkların yara-
dılması Azərbaycanda aqrar sektorun 
səmərəliliyinin daha da yüksəldilməsi üçün 
geniş imkanlar açmışdır. Dövlətimiz, eyni 
zamanda, torpaq pay mülkiyyətçilərinə 
və fermerlərə olan diqqət və qayğısını da 
azaltmır, əksinə, hər iki istiqamətin inkişafı 
üçün bütün lazımi işlər görülür. Təsadüfi 
deyil ki, ölkə başçısı  Hacıqabul  rayonuna 

səfəri zamanı bu barədə danışarkən 
demişdir: “Böyük aqroparkların yaradılma-
sının əsas məqsədi ərzaq təhlükəsizliyini 
təmin etməkdir. Təbii ki, eyni zamanda, 
kiçik fermer təsərrüfatlarının inkişafı ilə 
bağlı praktiki işlər görülür. Bu iki istiqamət 
üzrə kənd təsərrüfatı inkişaf edir”.

Möhtərəm Prezidentimiz işğaldan 

azad olunan ərazilərdə aqroparkların ya-
radılacağını da qeyd etdi. Ümumiyyətlə, 
Qarabağda hazırda genişmiqyaslı 
işlər görülür. İlk növbədə, minalardan 
təmizləmə prosesi gedir. Prezident de-
mişdir: “Burada ən böyük çətinlik ondan 
ibarətdir ki, Ermənistan tərəfi bizə mina 
xəritələrini vermir, bundan imtina edir. 
Halbuki biz dəqiq bilirik ki, onlarda belə 
xəritələr var. Sadəcə olaraq, bu xəritələri 
verməmək Ermənistanın növbəti hərbi 
cinayətidir”. 

Bəli, Ermənistandakı qatı millətçi, re-
vanşist qüvvələr öz məkrli siyasətlərindən 
əl çəkmək istəmirlər. Lakin onlar qoy 
unutmasınlar ki, xalqımıza qarşı törədilən 
hər hansı bir növbəti təxribatın qarşı-
sı dərhal alınacaq. Ermənilər faktiki 
olaraq Azərbaycanın əzəli və əbədi 
torpaqları olan Dağlıq Qarabağı xara-
bazara çeviriblər. Lakin biz əl-ələ verib 
ermənilərin viran qoyduğu bu gözəl və 
bərəkətli torpağı laləzara çevirəcəyik. 

Sonda bir neçə kəlmə də rayonumuzda 
görülən işlər barədə söz açmaq istərdim. 
Azərbaycanın hər bir bölgəsi kimi, son illər 
bizim Qobustan rayonu da sürətlə inkişaf 
edir. Rayonda bitkiçilik, heyvandarlıq və 
tərəvəz məhsullarının istehsalı və satışı 
ilbəil artır. Qobustanda minlərlə torpaq pay 
mülkiyyətçisi, fermer var. Onların hər biri-

nin torpaqda səmərəli fəaliyyət göstərməsi 
üçün hər cür şərait yaradılıb. 

Başçılıq etdiyim fermer təsərrüfatının 
balansında hazırda kifayət qədər texnika, 
böyük taxılsaxlama anbarı var. Hər il taxıl 
sahələrindən bol buğda və arpa məhsulu 
toplayırıq. Taxıl toxumçuluğuna diqqəti 
daha da artırırıq. Qarabağda taxılçılıqla 
məşğul olacaq fermer təsərrüfatları ilə 
təcrübəmizi böyük həvəslə bölüşməyə 
hazırıq. 

Bəli, bu gün Prezident İlham Əliyevin 
müdrik rəhbərliyi ilə Azərbaycan böyük 
hədəflərə doğru gedir. Bu yolda hər birimiz 
xalqımızın sevimli liderinin ətrafında sıx 
birləşməyə çalışmalı, dövlətimizin daha 
da irəli getməsi üçün əlimizdən gələni 
etməliyik. 

Söhbəti qələmə aldı:  
Səməd HÜSEYNOĞLU,  

“Xalq qəzeti”nin bölgə müxbiri

Regionların inkişafına  
diqqət və qayğı artmışdır 

Bu il aprelin 20-də Azərbaycan Prezidenti İlham 
Əliyev Hacıqabul rayonuna səfər edərək, burada 
bir sıra sosial obyektlərin açılışını etmişdir. Həmin 
tədbirlərdə, eləcə də Azərbaycan televiziyasına 
müsahibədə dövlətimizin başçısı tərəfindən 
səsləndirilən dəyərli fikir və mülahizələr ölkə 
ictimaiyyətinin ən müxtəlif təbəqələri, o cümlədən 
fermerlər tərəfindən böyük maraqla qarşılanmışdır. 
Bu barədə söz düşəndə Qobustan rayonundan olan 
təcrübəli fermer Qoşqar Qarayev bunları dedi:

Erməni barbarlaı 30 il ərzində torpaqlarımızı işğal alında saxlamaqla, 
istismar etməklə, təbii resurslarımızı oğurlamaqla, kəndlərimizi, 
şəhərlərimizi dağıtmaqla bərabər, həm də əraziləri minalayıblar. Bu, 
düşmənin vəhşiliyindən, faşist xislətindən xəbər verir. Ona görə də 
müharibədən sonra azad edilən torpaqlarda təəssüf ki, tez-tez bədbəxt 
hadisələr baş verir. Bu, əsasən mənfur düşmənin işğaldan sonra bütün 
yaşayış sahələrinin, infrastrukturun, təmas xəttinə yaxın olan ərazilərin, 
yolların, önəmli strateji yüksəkliklərin minalanması ilə əlaqədardır. 
İşğalçının müharibədən sonra bu cür təhlükəli zonaların xəritəsini 
verməkdən belə imtina etməsi isə onun qəddarlığının bariz ifadəsidir.

İşğaldan azad edilmiş ərazilərin bərpası bu 
gün dövlətimizin qarşısında duran bir nömrəli 
məsələdir. Artıq bu istiqamətdə genişmiqyaslı 
işlərə start verilib. Prezident İlham Əliyev 
də mütəmadi olaraq bu barədə ictimaiyyətə 
məlumat çatdırır. Bu günlərdə dövlət başçısı 
Hacıqabulda Azərbaycan Televiziyasına 
müsahibəsində də həm bərpa prosesi, həm 
də Ermənistanda böyük ajiotaja səbəb olmuş 
Hərbi Qənimətlər Parkı, burada sərgilənən 
eksponatlar, o cümlədən “İskəndər-M” raket 
sisteminin hissələri haqqında danışıb.

Milli maraqlarımızı təmin etmək 
üçün lazımi addımlar atılır

Hərbi Qənimətlər Parkı –  
milli qürurumuzun ünvanı

Bu yaxınlarda Bakının Dənizkənarı bulvarında Hərbi 
Qənimətlər Parkının açılış mərasimi keçirildi. Park İkinci  Qarabağ 
müharibəsində ordumuzun gücünü, işğalçı Ermənistanın isə 
 sarsıdıcı məğlubiyyətini özündə əks etdirir. 

Ordumuz 44 günlük 
müharibədə parlaq qələbə 
qazandı. Azərbaycanın Vətən 
müharibəsində tətbiq etdiyi yeni 
müharibə nümunəsi dünyada 
böyük əks-səda doğurdu. İkinci 
Qarabağ müharibəsi birmənalı 
şəkildə Azərbaycanın gücünü 
göstərdi. Azərbaycan XXI əsrin 
müharibəsini apardı. ABŞ, Alma-
niya, Böyük Britaniya və digər 
güclü hərbi potensialı olan ölkələr 
də İkinci Qarabağ müharibəsinin 
bütün aspektlərini öyrənməklə 
öz ordularını müasir standartla-
ra və tələblərə uyğunlaşdırmaq 
istəyirlər.

Azərbaycan  Prezidentinin 
polad iradəsi, ordumuzun 
yenilməz gücü və əlbəttə ki, 
xalqımızın sarsılmaz birliyi 
və qardaş Türkiyənin mənəvi 
dəstəyi düşmənin belini qırdı. 
Bu möhtəşəm tarixi zəfər Cənubi 
Qafqaz regionunda yeni reallıqlar 
yaratdı və bundan sonra artıq bü-
tün dünya Azərbaycanın müəllifi 
olduğu bu reallıqlarla hesablaş-

maq məcburiyyətindədir.
Mən Birinci Qarabağ 

müharibəsinin qazisiyəm. O vaxt 
Şuşada polis rəisinin müavini 
işləyirdim. Amma doğma Qarabağ 
uğrunda döyüşlər başlayanda 
cəbhəyə yollandım. İkinci Qara-
bağ müharibəsi bir daha göstərdi 
ki, rəhbər səriştəli, cəsarətli, 
məğrur və uzaqgörən olanda, 
xalqı öz ardınca aparmağı baca-
randa qələbə qazanmaq olar. Biz 
qələbə çaldıq, düşmənin başını 
əzdik. Ordumuz əsl tarix yazdı. 
Cənab Prezident parkın açılış 
mərasimindəki çıxışında dedi ki, 
ikinci Qarabağ müharibəsi bizim 
şanlı tariximizdir. Xalqımız bu 
müharibə ilə bağlı əbədi qürur 
hissi keçirəcək. Biz müzəffər xalq 
kimi özümüzü dünyada təsdiq 
etmişik. Ermənistan isə məğlub 
edilmiş ölkədir, bizim qarşımızda 
diz çökmüş ölkədir, boynunu 
bükmüş ölkədir və həmişə belə 
olacaq. 

İşğaldan sonra mən doğma 
Ağdam şəhərində törədilmiş 

vəhşiliklərin şahidi oldum. Hər 
tərəf düşmən tərəfindən minalan-
mışdır. Qansız düşmən bu günə 
kimi minalanmış torpaqların 
xəritəsini də vermir. Onların 
törətdikləri vəhşilikləri görəndə 
insan dəhşətə gəlir. Bütün şəhər 
və kəndlərimizi dağıdıblar. 
Mədəniyyət abidələri, məscidlər 
dağıdılıb. Məscidlərdə donuz 
saxlamaqla, bütün İslam aləmini 
təhqir ediblər. Qəbirləri dağıdıb-
lar, dəfn edilmiş insanların qızıl 
dişlərini çıxarıblar. Bunu görmək 
bu torpağın övladı kimi mənim 
üçün çox ağır idi. 

Cənab Prezident bu günlərdə 
Azərbaycan Televiziyasına 
verdiyi müsahibədə demişdir: 
“Mənfur düşmən torpaqlarda hər 
şeyi, bütün binaları dağıdıb. İndi 
bunu bütün xarici qonaqlar da 
görürlər. Öz gözləri ilə erməni 
vəhşiliyini görürlər. Bu, misli 
görünməmiş vəhşilikdir. Dünya 
tarixində bir çox müharibələr 
olub. Ancaq bu qədər qəddarlıq, 
bu qədər düşmənçilik, məncə, 
dünya müharibə tarixində 
olmayıb. Hətta İkinci Dünya 
müharibəsi ilə müqayisə etsək, 
o vaxt belə vəhşiliyə yol veril-
mirdi, dini abidələr dağıdılmırdı. 
Bütün bunları biz yaxşı bilirik. 

Erməni faşizmi bütün ölkələrdə 
olmuş faşizmlərin ən eybəcəridir, 
ən qəddar faşizmdir. Biz bu 
müharibədə təkcə öz ərazi bütöv-
lüyümüzü bərpa etməmişik, həm 
də erməni faşizmini məhv etmişik. 
Bu, bizim tarixi missiyamızdır – 
təkcə Azərbaycan xalqı qarşısında 
yox, dünya qarşısında. Erməni 
faşizmi məhv edilib. Onu məhv 
edən Azərbaycan xalqı olmuşdur”.

Biz qalib xalqıq. Hərbi 
Qənimətlər Parkı ilə tanış olduqca 
adam, həqiqətən, qürur hissi ke-
çiirir. Bu park həm də bizim milli 
qürurumuzun mənəvi qida aldığı 
bir məkandır. Belə bir komplek-
sin yaradılması, sözsüz ki, gənc 
nəslin vətənpərvərlik tərbiyəsində 
mühüm rol oynayacaq.

Sadir MƏMMƏDOV, 
ehtiyatda olan  

polis polkovniki,  
BSU-nun dosenti

Beyləqan: düşmənin atəşi nəticəsində 
əhaliyə dəymiş ziyan aradan qaldırılır

 � Ötən il sentyabrın 27-dən başlayaraq, Ermənistan silahlı 
qüvvələri tərəfindən Azərbaycanın yaşayış məntəqələrinin mərmi və 
raket atəşinə tutulması nəticəsində mülki əhaliyə, dövlət əmlakına, 
o cümlədən infrastruktur obyektlərinə, habelə sahibkarlıq fəaliyyəti 
subyektlərinə genişmiqyaslı ziyan dəyib. Düşmənin atəşə tutduğu 
11 şəhər və rayonda, o cümlədən Beyləqanda dəymiş ziyanın 
aradan qaldırılması istiqamətində tikinti, təmir-bərpa işləri həyata 
keçirilir. 

AZƏRTAC-ın bölgə müxbiri xəbər verir 
ki, düşmənin artilleriya atəşi nəticəsində 
Beyləqanda vətəndaşlara məxsus 7 ev 
dağılıb, 50-dən çox yaşayış və qeyri-yaşa-
yış obyektinə müxtəlif dərəcəli ziyan dəyib. 
Ziyanın qiymətləndirilməsi və aradan qal-
dırılması məqsədilə müxtəlif dövlət qurum-
larının əməkdaşları və mütəxəssislərdən 
ibarət işçi qrup tərəfindən obyektlərə baxış 
keçirilib, qiymətləndirmə və təmir-tikintinin 

ilkin planlaşdırılması işləri aparılıb. Həmin 
yaşayış evləri və obyektlərin tikintisi 
üzrə sifarişçi funksiyaları, habelə inşa 
prosesində həyata keçiriləcək işlərin təşkili 
və əlaqələndirilməsi Nazirlər Kabinetinin 
2021-ci il 14 yanvar tarixli sərəncamına 
uyğun olaraq Dövlət Şəhərsalma və 
 Arxitektura Komitəsinə həvalə edilib.

 Hazırda Beyləqan rayonunda ziyan 
dəymiş yaşayış evləri və qeyri- yaşayış 

obyektlərinin tikintisi və təmir-bərpa 
işlərinin təşkili prosesi Komitə tərəfindən 
yüksək səviyyədə həyata keçirilir. Dağıl-
mış və ya qəzalı vəziyyətə düşmüş 7 ev 
yenidən tikilir. Müasir standartlara uyğun 
inşa olunan bu evlərin 6-sı beşotaqlı, 1-i 
isə dördotaqlıdır. Evlərdə hörgü işləri artıq 
yekunlaşıb, bəzilərində isə dam örtüyünün 
vurulmasına başlanılıb. Daxildə isə suvaq 
işləri aparılır. 

Bununla yanaşı, ziyan dəymiş 40-dan 
çox yaşayış və qeyri-yaşayış obyektinin 
təmir-bərpa işləri gedir ki, onların da 
böyük bir qismində işlər yekunlaşdırılaraq 
sakinlərin istifadəsinə verilib. 

Tikinti və təmir-bərpa işləri qrafik üzrə 
davam etdirilir, onların mümkün qısa bir 
zamanda tamamlanaraq mərhələli şəkildə 
təhvil verilməsi planlaşdırılır.
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